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Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 4. 11. 2021 
 
 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 
hod. jako výjezdní v budově Pražské konzervatoře v Pálffyovském paláci (Valdštejnská 14, 110 
00, Praha 1). 
Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 
 
 
Přítomní členové Výboru: 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Mgr. Jan Čižinský 
Ing. Pavel Hájek 
Mgr. Karel Hanzlík 
Mgr. Jiří Koubek 
PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 
Ing. Ivan Pilný  
RNDr. Marcela Plesníková  
Mgr. Jakub Stárek 
 
Omluveni:  
Bc. Michaela Krausová 
Mgr. Jiří Růžička 
 
Hosté:  
Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 
Ing. Alice Mezková, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci služeb občanům 
MgA. Petr Čech, ArtD., ředitel Pražské konzervatoře 
RNDr. Jitka Houfková, Ph.D., členka řídícího výboru Science on Stage Europe 
Ing. Miroslava Ženteková, projektová manažerka, Elixír do škol, z. ú. 
 
Tajemnice: 
Mgr. Radana Mrázková 
 
 
Program: 
 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 
jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 30. - 33. jednání 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R – 41805 (změna ZL 

ZŠ pro žáky se specifickými poruchami učení, Praha 6 - Řepy, U Boroviček 3 a Domu 
dětí a mládeže Praha 6), Z-9710 (změna ZL Vyšší odborná škola ekonomických studií 
Gymnázium, Střední průmyslová škola potravinářských technologií a Střední odborná 
škola přírodovědná a veterinární, Praha 2, Podskalská 10 a Základní umělecká škola, 
Praha 1, U Půjčovny), Z-9716 (změna ZL Střední průmyslová škola na Proseku), Z-
9734 (změna ZL Hotelová škola Radlická, Praha 5), Z-9735 (změna ZL Gymnázium, 
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Praha 10, Přípotoční 1337), Z-9747 (změna ZL Střední škola - Centrum odborné 
přípravy technickohospodářské, Praha 9, Poděbradská 1), Z-9756 (změna ZL Základní 
umělecká škola Jižní Město, Praha 4, Křtinská 673) 

4. Informace – Spolupráce hl. m. Prahy při organizaci festivalu Science on Stage v roce 
2022 - RNDr. Jitka Houfková, Ph.D. - členka řídícího výboru Science on Stage Europe, 
Ing. Miroslava Ženteková - projektová manažerka, Elixír do škol 

5. Informace – Pražská konzervatoř - MgA. Petr Čech, ArtD., ředitel školy 
6. Různé  
7. Diskuze a závěr  

 
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 
 
Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.10 
hodin. 
Přítomno bylo 7 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Ing. Čapková navrhla do bodu 3 dozařadit pět dodatečně rozeslaných tisků. Jedná se o tisky, 
které projednala Rada HMP na svém jednání 1. 11. 2021 a budou na programu zasedání ZHMP 
dne 11. 11. 2021: Z-9722 (změna ZL DM a ŠJ Lovosická); Z-9765 (změna ZL MŠ speciální 
Na Lysinách); Z-9750 (změna ZL SPŠ Panská); Z-9773 (změna ZL Gymnázium Nad 
Kavalírkou); Z-9792 (změna ZL MŠ a ZŠ Bártlova). 
Takto upravený program předložila Ing. Čapková ke schválení.  
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
              7 – 0 – 0 
Program jednání byl schválen. 
 
Ověřovatelem zápisu z jednání byla navržena RNDr. Marcela Plesníková. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             7 – 0 – 0 
Návrh byl schválen. 
 
Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  
K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  7 – 0 – 0 
Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 
 
 
2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 30. - 33. jednání 
 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 
o materiálech projednávaných na 30. - 33. jednání Rady HMP. Do rozpravy se nikdo z členů 
nepřihlásil. 
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Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 30. - 33. jednání 
RHMP na vědomí. 
 
 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R – 41805 (změna ZL ZŠ 
pro žáky se specifickými poruchami učení, Praha 6 - Řepy, U Boroviček 3 a Domu dětí a 
mládeže Praha 6); Z-9710 (změna ZL Vyšší odborná škola ekonomických studií Gymnázium, 
Střední průmyslová škola potravinářských technologií a Střední odborná škola přírodovědná 
a veterinární, Praha 2, Podskalská 10 a Základní umělecká škola, Praha 1, U Půjčovny); Z-
9716 (změna ZL Střední průmyslová škola na Proseku); Z-9734 (změna ZL Hotelová škola 
Radlická, Praha 5), Z-9735 (změna ZL Gymnázium, Praha 10, Přípotoční 1337), Z-9747 
(změna ZL Střední škola - Centrum odborné přípravy technickohospodářské, Praha 9, 
Poděbradská 1); Z-9756 (změna ZL Základní umělecká škola Jižní Město, Praha 4, Křtinská 
673); Z-9722 (změna ZL DM a ŠJ Lovosická); Z-9765 (změna ZL MŠ speciální Na 
Lysinách); Z-9750 (změna ZL SPŠ Panská); Z-9773 (změna ZL Gymnázium Nad 
Kavalírkou); Z-9792 (změna ZL MŠ a ZŠ Bártlova) 
 
Předsedkyně Výboru sdělila, že se jedná o tisky technického charakteru – změny zřizovacích 
listin - a otevřela k bodu rozpravu.  
Ředitelka odboru Mgr. Němcová doplnila informace k několika tiskům.  
Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla usnesení. 
 
Usnesení:  
Výbor souhlasí s předloženým tiskem a navrhuje ZHMP projednat je a schválit v předloženém 
znění. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  7 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
 
4. Informace – Spolupráce hl. m. Prahy při organizaci festivalu Science on Stage v roce 2022  
RNDr. Jitka Houfková, Ph.D. - členka řídícího výboru Science on Stage Europe,  
Ing. Miroslava Ženteková - projektová manažerka, Elixír do škol 
 
Ve 13.30 hod. se na jednání dostavil Ing. Pavel Hájek 
Přítomno 8 členů Výboru  
 
Ing. Miroslava Ženteková seznámila přítomné s činností neziskové organizace Elixír do škol. 
RNDr. Jitka Houfková pak informovala o festivalu Science on Stage (SonS), což je mezinárodní 
platforma zaměřená na spolupráci učitelů a učitelek pro témata STEM (přírodovědných a 
technických předmětů) ZŠ, SŠ i MŠ ze 30 (zejména) evropských zemí. Uvedla, že festival 
proběhne v březnu 2022 poprvé v historii v České republice – konkrétně v Praze - a Elixír do 
škol, z. ú. má tu čest být jeho pořadatelem. Cílem festivalu je ukázat to nejlepší z výuky STEM 
a vytvořit prostor pro spolupráci a sdílení zkušeností mezi učiteli z různých evropských zemí. 
Jeho součástí je i propojení se špičkovými odborníky, vědeckými pracovišti a firmami. 
Ing. Čapková se dotázala na strukturu financování festivalu.  
RNDr. Houfková uvedla, že rozpočet akce je zhruba 5 200 tis. korun a organizace zajišťuje 
financování jak vlastními silami, tak prostřednictvím sponzorů. 
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Ing. Čapková k tomu připomněla, že radní PhDr. Šimral na minulém jednání Výboru členy 
informoval, že organizátoři žádali hlavní město o částku 2 mil. korun na zajištění této akce a 
tato částka je navržena v rozpočtu na příští rok.  
 
Ve 13.45 hod. se na jednání dostavil Mgr. Jan Čižinský. 
Přítomno 9 členů Výboru. 
 
Ing. Ivan Pilný se zástupců pořadatele dále dotázal, jaké budou výstupy z tohoto festivalu. 
Ing. Pavel Hájek se zajímal, zda budou mít na akci přístup učitelé a veřejnost, kterou tato témata 
zajímají. 
RNDr. Houfková sdělila, že výstupy jsou průběžně publikovány prostřednictvím Elixíru do škol 
a pro zájemce je pořádán tzv. Open day pro laickou i odbornou veřejnost, v rámci kterého se 
návštěvníci budou moci seznámit se současnými tématy a trendy ve vzdělávání. 
Ing. Ženteková doplnila, že Elixír do škol, jako jeden z partnerů implementace iKAP2, využije 
výstupy této akce i při svém zapojení v této platformě. 
Ing. Pilný uvedl, že se jedná o velmi přínosnou akci, která však neslouží pouze Praze, ale i 
učitelům v celé republice. Proto by očekával, že se na jejím financování bude podílet také 
ministerstvo školství. Na základě toho vyzval, aby Výbor přijal k tomuto návrhu usnesení.  
Ing. Čapková zároveň konstatovala, že nevidí důvod k předkládání tisku obsahujícího 
Memorandum o spolupráci a uvítala by rovnou přípravu tisku s návrhem na poskytnutí dotace 
této akci. Na základě diskuse, která k těmto návrhům proběhla, předložila předsedkyně Výboru 
k tomuto bodu usnesení. 
 
Usnesení: 
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP: 
 
1. vyzývá PhDr. Mgr. Vít Šimrala, Ph.D. et Ph.D., radního hl. m. Prahy pro oblast školství, 
sportu, vědy a podpory podnikání, aby neprodleně zahájil jednání s příslušným náměstkem 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ČR o participaci ministerstva na financování 
festivalu Science on Stage. 
 
2. doporučuje namísto uzavírání Memoranda o spolupráci HMP při organizaci festivalu 
Science on Stage přistoupit přímo k přípravě tisku o poskytnutí neinvestiční účelové 
individuální dotace této akci. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
 
5. Informace – Pražská konzervatoř - MgA. Petr Čech, ArtD., ředitel školy 
 
Ředitel konzervatoře MgA. Petr Čech, ArtD. informoval členy Výboru o činnosti Pražské 
konzervatoře, studijních oborech, významných zástupcích pedagogického sboru i o budovách, 
ve kterých škola sídlí. Jednou z nich je právě Pálffyovský palác, který je nemovitou kulturní 
památkou. Objekt již několik let za provozu postupně prochází náročnou rekonstrukcí, jejíž 
další část byla dokončena letos. MgA. Čech uvedl, že takto se již podařilo opravit střechu 
objektu, fasádu, okna, instalovat nové vytápění a udělat i další úpravy. Konstatoval také, že 
všechny tyto opravy v řádu desítek milionů korun jsou financovány zřizovatelem školy, tedy 
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hlavním městem Prahou. Na závěr svého vystoupení pozval ředitel školy členy Výboru na 
prohlídku tohoto památkově chráněného objektu. 
 
 
6. Různé  
 
Ing. Mariana Čapková konstatovala, že byl členům Výboru zaslán návrh s termíny jednání 
Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP v roce 2022 a požádala o jejich vyjádření. Vzhledem 
k tomu, že k termínům nebyly vzneseny žádné výhrady, byl tento návrh Výborem schválen. 
Ředitelka odboru SML Mgr. Němcová na závěr ještě stručně informovala o aktuální situaci ve 
školách a o testování žáků v souvislosti s opatřeními k epidemiologické situaci. 
 
 
7. Diskuze a závěr 
 
Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 
ukončila jednání ve 14.45 hod. 
Poté se zájemci odebrali na prohlídku budovy Pražské konzervatoře, při které jim ředitel školy 
MgA. Petr Čech ukázal prostory, které již prošly rekonstrukcí, a také ty, které na opravu ještě 
čekají. 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 
 
………………………………………………… 
RNDr. Marcela Plesníková, ověřovatelka zápisu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


